
Protokół nr 4|2oI5

Vl! Sesji Rady Gminy Belsk Duży

z dnia 24 czerttca 2015 r.

Stan Rady Gminy - 15, wszyscy obecni

Spoza Rady Gminy udział wzięli:

- Władysław Piątkowski - Wójt Gminy,

- Joanna Ciamarczan - Skarbnik Gminy,

- Marianna Kornaszewska - kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej,

- Adam Pawełek - pracownik SPZOZ BELMED,

- Dominik Górecki- Redaktor,,Nad Wisłą"

- Renata Ostatek - Sekretarz Gminy

- Janusz Honory - Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej

- przewodniczący jednostek pomocniczych

Obradom przewodniczył Pan Bogusław Sikorski- Przewodniczący Rady Gminy.

Pkt. 1

Pan Boguslaw Sikorski otworzył obrady Vll Sesji Rady Gminy, stwierdzi| quorum. Powitał Radnych i

Gości. Odczytał proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum,

2, Przyjęcie porządku obrad.

3. Podjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4. Rozpatrzenie i zatwierdzenie:

a) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2O!4 r.;

b) informacjio stanie mienia komunalnego;

c) sprawozdań finansowych Gminnej BibliotekiPublicznej iSPZOZ BELMED za2Ot4r.;
d) zapoznanie z opinią Regionalnej lzby Obrachunkowejo sprawozdaniach;

e) stanowiska Komisji Rewizyjnej;

f) zapoznanie z opinią Regionalnej lzby Obrachunkowej o stanowisku Komisji Rewizyjnej.

5. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy wrazze sprawozdaniem z wykonania budżetu
gminy za rok2O74;

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej za 2OL4 rok;

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego SPZOZ BELMED za 2OL4 r,;

d) udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 2O74 r.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:



a) Zmian w budżecie na 2015 rok

b) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na 2015 rok

c) Zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i

Gospodarki Wodnej w Warszawie.

d) Wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Gminy Grójec udziału w
prawie użytkowania wieczystego gruntu położonego przy ul. Przedstacyjnej w Grójcu oraz

własności posadowionych na niej naniesień.

e) Rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Belsk Duży.

7. Sprawozdanie Wójta z działalnościod ostatniej sesji.

8. Zgłoszenie przez radnych nowych interpelacji i udzielenie odpowiedzi przez Wójta.

9. Zapytania i wolne wnioski.

10. Zamknięcie obrad.

Pkt. 2

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad.

Pkt 3.

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z Vl Sesji Rady Gminy.

Pkt 4. a) i b).

Pani Joanna Ciamarczan przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2074 rok oraz

informację o stanie mienia komunalnego.

Pkt 4. c)

Pani Marianna Kornaszewska przedstawiła sprawozdanie finansowe z działalności Gminnej Biblioteki

Publicznej za rok2OI3,

Pan Adam Pawełek przedstawił sprawozdanie finansowe z działalności Samodzielnego Publicznego

Zakładu Opieki Zdrowotnej BELMED za 2014 rok.

pan lreneusz Bałut

Proszę wyjaśnić sytuację jaka miała miejsce 14.08.2OL4 r. w ośrodku zdrowia i czemu w zeszłym roku

było mniej pacjentów niż w roku 20L3?

pan pawełek Adam

Jeżeli chodzi o sprawozdanie finansowe jest to pierwszy minus w przeciągu naszej 10 letniej

działalności i jest spowodowany tym, że lekarz ginekolog postawił nam warunek, że albo dostanie
podwyżkę, albo zrezygnuje z pracy. Dostał on podwyżkę i to jest ta starta w wysokości 7000 zł ijest to
strata księgowa. Ponadto zmniejsza się ilość mieszkańców w gminie i liczba uczniów w szkołach,

dlatego tych pacjentów jest mniej. Rok bieżący będzie dla nas rokiem lepszym jak ubiegły. Już na

chwilę obecną mamy zysk w kwocie 105.000 zł. Taki wypadek gdzie wezwaliśmy policję zdarzył się

tylko raz w ciągu naszej działalności. Nie ma takiego przypadku gdzie jest zagrożenie życia czy źle się

ktoś czuje, żeby nie był przyjęty. Przyjmuje się nie zapisanych pacjentów na podstawie jednorazowej



karty. Pan o którym Pan wspomniał miał oferowaną pomoc. Karta pacjenta jest własnością ośrodka,
utrata tej karty grozi więzieniem 5 lat dla pracownika. Karta jest gwarancją, że temu pacjentowi były

Świadczone usługi i były przepisywane leki. Ten pan wziął kartę i uciekał z nią, poinformowaliśmy go,

ze możemy mu zrobić kserokopię, on nie reagował na to, dlatego wezwaliśmy służby które się tym
zajęły. Ten pacjent nie uznawał naszych tłumaczeń. Dopiero po przyjeździe policji zrobiono
kserokopię, wziął ją i odszedł. NFZ płaci nam za 1.5 etatu, my mamy 3 i zwiększona jest ilość lekarzy w
stosunku do naszych pacjentów. Nie ma teraz u nas problemów z przyjęciem pacjentów przez

naszych lekarzy. Problem z przyjęciem jest do konkretnego lekarza. Jeżeli chodzi o zagrożenie życia

czy zdrowia przyjmuje się każdego, bez względu na to czy jest on ubezpieczony czy nie. Jeśli jest nie

ubezpieczony to lekarz mu nie może wystawić jedynie ulgowej recepty, poza tym jest on normalnie
przyjęty ijest udzielona mu pomoc.

Pan Sikorski Bogusław

W jakim czasie obowiązkowo wchodzi na stałe dokumentacja elektroniczna i czy wszyscy lekarze od
nas będą spełniać te warunki?

pan pawełek Adam

Na dziŚ jesteŚmy już przygotowani do wdrożenia tego systemu z wyjątkiem jednego lekarza, który go

nie spełnia. Wchodzi on w życie w sierpniu 2017 roku. Jeden lekarz już prowadzi dokumentację w
takiej formie, pozostali robią to częściowo.

Pkt 4. d)

Pan Andrzej Adamczyk odczytał uchwałę nr Pł.161.2015 Składu Orzekającego Regionalnej lzby

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 kwietnia 2Ot5 roku w sprawie wydania opinii o
przedłożonych przez Wójta Gminy Belsk Duży sprawozdaniach z wykonania budżetu za 20t4 rok,

Pkt 4. e)

Pan Tadeusz Szydłowski- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady

Gminy Belsk Duży z dnia 8 maja 2015 r. dotyczącą wykonania budżetu gminy Belsk Duży za 2OI4r.

Pkt 4. f)

Pan Zbigniew Byrski odczytał uchwałę nr Pł,I92.2O15 roku Składu Orzekającego Regionalnej lzby

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 13 maja 2015w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez

Komisję Rewizyjną Rady Gminy Belsk Duży wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi
Gminy.

Pkt 5. a)

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr Ylll39/2Ot5 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego Gminy Belsk Duży za 2074 rok.

Głosowanie było jawne, głosowało 15 radnych obecnych na sesji. Uchwała została przyjęta 15

głosami jednogłośnie,



Pkt 5. b}

Pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwały,

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr Ylll4ol2015 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Belsku Dużym za 2Ol4 r.

Głosowanie było jawne, głosowało 15 radnych obecnych na sesji, Uchwała została przyjęta 15

głosamijednogłośnie.

Pkt 5. c)

Pan Zbigniew Byrskiodczytał projekt uchwały.

Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę nr Ylll47l2015 w sprawie zatwierdzenia

sprawozda nia fina nsowe go SPZOZ B E LM E D za 2OL4 rok,

Głosowanie było jawne, głosowało 15 radnych obecnych na sesji. Uchwała została przyjęta ],4

głosami. Jeden głos wstrzymujący,

Pkt 5. d)

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr Yll/42/2015 w sprawie udzielenia absolutorium

Wójtowi Gminy Belsk Duży z wykonania budżetu gminy za 2OI4 rok.

Głosowanie było jawne, głosowało 15 radnych obecnych na sesji. Uchwała została przyjęta 15

głosami jednogłośnie.

Pkt 6. a)

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały wlaz z uzasad nieniami.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr Yll/43l2O15 w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok.

Pkt 6. b)

Pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwaĘ wrazz objaśnieniami.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr YWaal2015 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie

Finansowej na 2015 rok.

Pkt.6 c)

Pan Zbigniew Byrskiodczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr V|/45l2015 w sprawie zaciągnięcia pożyczki

długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w
Warszawie.

Pkt. 6 d)



Pan Bogusław Sikorskiodczytał projekt uchwaĘ wrazz uzasadnieniem.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwalę Nr Vlll4612015 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie

w drodze darowizny na rzecz Gminy Grójec udziału w prawie użytkowania wieczystego gruntu
położonego przy ul. Przedstacyjnej w Grójcu oraz własności posadowionych na niej naniesień.

Pkt. 6 e)

Pan AndrzejAdamczyk odczytał projekt uchwały wrazz uzasadnieniem.

Rada Gminy w Belsku Dużym jednogłośnie podjęła uchwałę NrVI/a7/2015 w sprawie rozpatrzenia
skargi na działalność Wójta Gminy Belsk Duży,

Pkt 7.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Więcej decyzji zostało podjętych o inwestycjach, remontach jak przy podziale nadwyżki budżetowej.
Poza tym jest bardzo dużo spraw bieżących. Jest to odzwierciedleniem w uchwałach które zostały
podjęte.

Pkt.8

Pan Andrzej Adamczyk

Wpłynęło pismo od sołtysa z Bartodziej. Na drodze gminnej jeden mieszkaniec zabetonował tam
żelazne 3 metrowe kołki. W tym miejscu jest wąska droga iwiększe samochody nie mogą tam skręcić,
wieŚ została wyłączona z transportu ciężkich samochodów i proszę wójta o interwencję w tej
sprawie.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Takie przypadki na terenie naszej gminy już występowały. W tej chwili ponosimy konsekwencje
pewnych zaniechań. Był czas kiedy ustawa nakazywała gminom pewne sprawy uregulować. Dziś

wejŚcie na grunt zajeżdżony wymaga procedur i negocjacji z właścicielem gruntu. Nie dziwie się, że

oni za darmo nie chcą tych gruntów oddawać. Jedyna droga jaka jest to rozmawiać z takim
właŚcicielem gruntu, ale wtedy koszty geodety i aktu notarialnego ponosi gmina. Jeżeli byłaby wola
tego człowieka, żeby to jakoś uregulować, bo on korzysta z tego prawa to trzeba z nim rozmawiać,
tylko za wszystkim stoją pieniądze i procedury.

Pan Bogdan Zakrzewski

Proszę o zaproszenie radnego powiatowego Pana Szymczaka na następną sesję.

Pan Adamczyk Andrzej

Można zaprosić wszystkich radnych powiatowych, bo tyle ich jest w naszym okręgu.

Pkt.9



Pan KowalskiWojciech

Dlaczego Pan i władze wykazały tyle determinacji, by ta sprawa alei lipowej nie została załatwiona
przez 3 lata? Jest to piękna aleja, którą warto by było chronić dla następnych pokoleń. Co to
przeszkadza? Przecież to nie trzeba wielkich nakładów, wielkich urzędniczych przedsięwzięć . Może

my nie wiemy jakie są zakulisowe uwarunkowania, że nie można było tego przez 3 lata załatwić?

Chciałbym wyrazić oburzenie w stosunku do usankcjonowania takiego trybu załatwiania tej sprawy
przez radę, bo wg mnie i każdego kto się zapoznał z całą tą korespondencją, jest to wzór książkowy

jak nie należy traktować petenta, mieszkańca, organizacji przez urząd.

Pan wójt Władysław Piątkowski

Na jakiej podstawie Pan sądził, że to było celowe działanie? Bo z tego wynika, że pan w pytaniu już

mnie oskarżył, że była determinacja, żeby tego nie załatwić. Na jakiej podstawie Pan tak twierdzi? To

są Pana przemyślenia? Odpowiem Panu na piśmie, niech pani mi nie insynuuje takich rzeczy.

Pan KowalskiWojciech

Nie chcę tu tłumaczyć, bo sprawa jest zamknięta.

Pan Bogusław Sikorski

Dzisiejsza uchwała dotyczyła skargi jaka wpĘnęła do Rady Gminy i Rada w swojej uchwale zajęła

stanowisko, bo tak powinna postąpić. Natomiast rozpoznanie sprawy uznania alei lipowej pomnikiem

przyrody nastąpi na komisjach i sesjisierpniowej.

Pan KowalskiWojciech

Zanotowałem to, ze sprawa będzie procedowana na następnych komisjach.

Pan wojt Władysław Piątkowski t - ,ic },fi? i' "". t it r r,.r i,tł

Tu nie było żadnej determinacji bFto__załatłrłó.-da Aleja lipowa nie jest od wczoraj, ja dałem

propozycję kilku alei które powinny podlegać ochronie, o wiele bardziej wartościowych od niej i bez

odzewu. Moje wyjaśnienia jakie zawarłem w piśmie były uczciwymi i były propozycją współpracy.

Natomiast komentarz waszego prawnika ubliża osobie o której się pisze. Ja sobie takich pism w takim

tonie od prawnika nie życzę jako osoba. Ja w rozmowie wyjaśniłem, nie było żadnego celowego

działania. Jeśli ktoś trochę myśli to by postępował tak jak ja. Aleja została uporządkowana, nikt się nią

nie zajmował wcześniej. Zeby ten pan prawnik zrobił jeden promil tego co tamta kadencja rady to by

ta aleja była pozłocona. Krzywdzące jest dla nas to, że tak to się oceniło. Ja pamiętam jak o te aleje

dębowe, klonowe nie dbano, a tu raptem taka troska. Jest w urzędzie dokumentacja dendrologiczna

tej alei. Pisanie, że sprawa własności nie ma się nic do inwestowania jest nieprawną. Nie było

żadnych celowych działań, żeby nie chronić alei. Nikt tam tych lip nie wytnie. Obiecuję Panu, że pod

obrady rady wprowadzę ten wniosek i rada zajmie stanowisko. Ale prosiłbym, żebyście wspierali

wszystkie te aleje na terenie gminy. Ja traktuje pszczelarzy bardzo poważnie, dlatego, że jestem

członkiem koła. Pan obserwuje tą aleję i jej otoczenie, jeśli Pan zna przepisy o pomnikach przyrody to

wie pan z czym się taki pomnik przyrody wiąże. Jestem za tym, żeby tą aleje objąć naszą troską i

ochroną. Na wykazie zabytków pod opieką konserwatorską jest kilkanaście obiektów na terenie

naszej gminy.



Pan KowalskiWojciech

Ja w woli wyjaśnienia, padło wiele zarzutów pod różnym adresem, a wg mnie sprawa jest prosta i

banalna i bez żadnych podtekstów. Była to inicjatywa mojego teścia, Pana Kowalczyka - pszczelarza.

ChcieliŚmy pomóc mu, by ta sprawę załatwić, bo wydawało nam się, że jest to sprawa prosta.

Skierowaliśmy wniosek poprzez Związek Pszczelarzy do Pana Wójta i liczyliśmy, że pójdzie to dalej
normalnym trybem urzędniczym, decyzje ma podjąć rada , Jeśli nie było to do załatwienia należało

nas o tym poinformowaĆ, a nie zwlekać 3 lata i o to mamy pretensje. Poruszony był prawnik, jest to
mój przyjaciel, oczywiście nie wziął złotówki za to, ale przygotowywał on status i uwarunkowania
prawne związku sadowników jaki utworzyliśmy w Belsku.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Otrzymałem dziś od państwa absolutorium jako wójt gminy, Nie jest to tylko formalność. Tu jest
jedyne miejsce w tej gminie gdzie zapadają jedyne decyzje w sprawie tej gminy. l takie działania były

w poprzedniej kadencji i myślę, że tak będzie i teraz. Ja to mam uchwałę i muszę ją wykonać. Rok

ubiegły był rokiem wyborczym, takie lata pokazują jak niemożliwe pomysły można robić. Dziękuję

sołtysom i wszystkim obecnym radnym na sesjach za aktywny udział w sprawach gminy. Ci wszyscy

bardzo dużo dla gminy zrobili, Była poruszana sprawa tego przejścia pieszego przy siódemce. Był Pan

Kępka w GDDK|A i czekamy na odpowiedź od nich, ale jeżeli rada mi dała upoważnienie do
podpisania umowy o oświetlenie na kładkach i to trwa już 2 lata to nie wiem ile ta będzie trwała.
Byłem na spotkaniu razem z Panem Janotą w Odrzywole w sprawie LGD. Jest zawiązana grupa, Pan

Janota jest w radzie nadzorczej, a pracownik gminy jest w zarządzie. Zlecona jest strategia. Pieniądze

dla gminy Belsk są potrzebne, możemy wyrwać do 2.000.000 zł. Jest z nami w tej grupie Nowe

Miasto, Błędów, Mogielnica. Jak będą konkretne decyzję to będziemy działać. W każdej częścigminy
robimy coŚ. Najpierw robi się punkty centralne, jeśli jest mowa o drogach to najpierw o takich

którymi dzieci jeżdżą do szkoły, albo takie które łączą 2 gminy. Takie pożyczki z WFOŚ|GW warto
braĆ, bo to tylko na 2,5%o a potem jest możliwość umorzenia połowy. Polityka finansowa w gminie
jest pilnowana prawidłowo. Jeżeli ktoś powie, że na łączach między bankami poszła wklejka to
znaczy, że zna się na łączach, oświadczam, że z konta gminy nie zginęły żadne pieniądze. Bo takie
mówienie szkodzigminie. Mamy jeden bank, który obsługuje przelewy po 30 milionów. Nie może być

takiej opinii, ze bank jest niepewny, a wójtowi podebrali kasę z konta. Komisja rewizyjna i RlO

napisała o jasnej i przejrzystej polityce finansowej. Zamknęli na początku 2 panie, które się tym

zajmowali. Następni podejrzani uciekli za granicę, ale już są w Polsce. Prokuratura katowicka

wyznaczyła 7abrze do przeprowadzenia postępowania. Mechanizm tego był taki, po zapakowaniu
pieniędzy do przelewu, bank z Belska wysyła pieniądze do banku w Warszawie i na łącze weszła

wklejka - zmienili 2 cytry. Te pieniądze wyszĘ z Belska i po drodze w banku warszawskim skręciły na

inne konto. Tak było w kilku nastu samorządach i kilkudziesięciu firmach. Na etapie przesłuchiwania

świadków stron się nie ujawnia, proszę nie oczekiwać, że dostane jakieś informacje. Jeśli będą fakty
jakie ja będę znał to przedstawię je. Jeżeli się okaże, że nie była to wina gminy ani mich pracowników

to ja do sprawy wrócę, bo ja niejasnej polityki finansowej i oskarżania mnie i moich ludzi,

insynuowania złodziejstwa i niegospodarności nie daruję. Jeżeli tylko będę miał wynik kto był temu

winny, to nie daruję tych pomówień z listopada ubiegłego roku. Podgonimy sprawy załatwienia tych

lip i nie tylko ich, za jednym razem to się załatwi kilka spraw, dlatego, że jest program z Urzędu

Marszałkowskiego, który da nam duże pieniądze na trasy turystyczne. Zakończymy do następnej

sesji kanalizację Starej Wsi, budynek komunalny w Starej Wsi. Kosztorys na nową halę sportową jest



4,600,000 zł ale będzie to najPiękniejsza hala w całym powiecie. Nasze gimnazjum miało wyższe
wYniki z egzaminu niŻ Średnia w Powiecie i województwie, trzeba inwestować w tą nasza młodzież,
bo to nasza PrzYszłoŚĆ. Będzie zlecenie na wykonanie wyjazdu z ronda, już miejsce jest zostawione.
My przekażemy grunty, myślę, Że po następnej sesji rady powiatu pójdzie już zlecenie na
dokumentację. Będziemy musieli zabiegaĆ o to, by w budżecie powiatu były zabezpieczone pieniądze
na ta drogę.

Pan Krzysztof Witczak

przez parę lat byliśmy przyzwyczajenido trudnej współpracy z powiatem,
zwracałem się 2 razy do Pana lreneusza Szymczaka z interwencją, w
miałem załatwione obydwie sprawy.

Pkt 10.

Pan Bogusław Sikorski zamknął obrady Vll Sesji Rady Gminy Belsk Duży.

Sesja trwała od 10.20 do 13.30.

Na tym protokół zakończono.

protokołowała:

ektor
);ń

ł,(ź{ffuo

ale muszę się pochwalić, ze
ciągu 2 dni była reakcja i
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